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       Facultat de Biologia 
        Av. Diagonal 643 
        08028-Barcelona 
 

ACTA  DE LA JUNTA EXTRAORDINARIA DE FACULTAT 

Sessió núm.: 05/15 
Data: 20.07.2015 
Hora: 9:30h 
Lloc: Aula Magna 
 

Assistents a la Junta: 

G. Llorente (com a Degà)     
M. Busquets (com a Vicedegana) 
B. Cormand (com a Vicedegà) 
T. Sauras (com a Vicedegana) 
M. Aguadé      N. Hladun 
R. Araujo  D. López 
S. Balcells  N. Masip 
E. Bosch  F. Oliva 
M. Camps  C. Palacín 
D. Carvajal (alumne)     M. Pastor   
J. Casado      I. Pons  
M. Giralt      M. Salicrú  
R. Gironés      M. Soley   
M. Gorris      F. Villarroya  
D. Grinberg      G. Viscor  
J. Gutiérrez  M. López (com a Secretària) 
   
Hi assisteixen com a convidats: M. Font, X. Remesar, F. Sabaté, M. Durfort, J.J. 
Alfonso, S. Sabaté, J. Llistosella. 

 
Aquesta Junta és oberta a tot el personal de la Facultat  
 

Ordre del dia: 

1-Informació i debat de la situació dels departaments de la Facultat. 
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Desenvolupament de la sessió: 

El Degà inicia la sessió recordant que aquesta sessió és oberta a tot el personal de la 
Facultat i tot seguit  exposa la situació actual dels departaments i les línees d’actuació a 
partir d’ara. 

Recorda l’acord de l’anterior Junta, que fixava 4 departaments, en espera de disposar de 
la normativa reguladora pertinent. Aquest acord va ser presentat a Consell de Govern 
pel Degà el  dia 25 juny. Resumint, dels 106 departaments actuals de la UB, es passaria 
a uns 57, però caldrà determinar com fer aquesta fusió i amb quins noms. El Degà 
comenta que cal tancar el procés abans del 20 de setembre i que serà una època de molta 
feina, ja que coincidirà amb l’ acreditació de 4 graus i 8 màsters per abans de desembre. 
Fa esment que cal tenir un pla acceptat i aprovat per la Facultat, mantenint les 
autonomies de les seccions dels departaments. També avança les propostes de canvi de 
nom de les facultats de biologia i geologia per Biociències i Geociències.  

Respecte al nombre de departaments, comenta les possibilitats de fer 2, 3 o 4 
departaments grans i a continuació obra un torn de paraules: 

- Dr. Alemany: opina que caldria mantenir el nom de Biotecnologia i 
Biomedicina, fent el repartiment en dos edificis i remarca la dicotomia 
departament/institut recerca. També comenta la importància de fer 
reorganitzacions que siguin funcionals. 

- Dr. Casado: coincideix amb el Dr. Alemany i remarca la transitorietat d’aquests 
departaments, ja que amb el proper canvi d’equip rectoral podria canviar 
l’adscripció d’algunes persones a departaments. Tanmateix es manifesta 
partidari del canvi de nom a Fac. de Biociències. 

- Dr. Salicrú: opina que no s’està en la línea del que es fa en altres universitats de 
primer nivell, ja que han fet departaments i instituts transversals, i no 
departaments de facultats.  

- Dr. Gutiérrez: opina que la transversalitat de departaments li preocupa per la 
dificultat que comporta la seva gestió. També comenta que la recerca no hauria 
de desaparèixer dels departaments i que per comparar la nostra universitat amb 
les europees, abans cal considerar els pressupostos econòmics i el personal de 
que es disposa. Per tant, ell creu que cal ser molt caut amb el model que es 
proposi i cal potenciar la vessant de professionalització de la Facultat.  

- Dr. Testar:  Demana tenir cura amb la provisionalitat, i no creu que la facultat 
sigui professionalitzadora, sinó al contrari, que es prepara als alumnes per a la 
recerca. Opina que caldria fer una relació llistada indicant en que i com es vol 
ser un referent de cara a l’exterior. 

- Dr. Villarroya: També demana tenir molt de compta amb la provisionalitat i 
comenta que falta suport per a les persones que han muntat estructures 
interuniversitàries (màsters, instituts,..), ja que la transversalitat funciona si hi ha 
una mínima estratègia de finançament.  

El Degà esta d’acord pel que fa a la provisionalitat i la transversalitat, i considera que 
cal fer una anàlisi de la situació i veure si es disposa o no dels recursos necessaris. Tot 
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seguit demana l’opinió de la Facultat respecte a com plantejar la reorganització dels 
departaments i obra un altre torn de paraules: 

- Dr. Alemany: proposa discutir els plantejaments del que voldria la Facultat a 
partir dels esquemes exposats pel Degà. 

- Dra. Pascual: demana quin seria el numero òptim de departaments i amb quin 
nombre de persones. 

- Dra. Riutort: opina que el millor seria un únic departament amb totes les 
seccions departamentals incloses i d’aquí a un any i mig ja es veurà. 

- Dr. Sánchez: demana si existeix un document on estigui configurat el nombre de 
departaments, les seves capacitats de gestió i les seves competències.  

- Dr. Bosch: és partidari de fer el més fàcil i operatiu: dos departaments amb els 
noms dels dos edificis de la Facultat. 

- Dra. Gironès: opina que reduir departaments no servirà per a reduir costos de 
gestió, els quals són molt cars perquè la gestió l’ha de fer el professorat i 
proposa reduir-los.  Tot i així, pensa en 2-3 grans departaments. 

- Dr. Villarroya: manifesta els seus dubtes ja que per una banda seria millor anar a 
màxims, però per l’altra, amb dos departaments el procés seria més fàcil.  

- Dr. Viscor: manifesta el seu pessimisme respecte a aquesta reforma i opina que 
el millor és no moure’s. 

- Dr. Casado: manifesta que el seu departament no hi ha una tendència clara pel 
que fa a si 3 o 4 departaments. 

- Dr. Pastor: comenta que a les properes eleccions a Rector caldria demanar als 
candidats preguntes molt concretes i es decanta per 3 departaments.  

- Dra. Araujo:  opina que millor no moure’s, ja què no es te en compta ni el volum 
de professorat no fix, ni els recursos que es disposa.  

- Dr. Grinberg: considera que el procés esta mal fet i que millor no moure’s fins 
que no hi hagi un estudi ben fet.  

Un cop escoltada l’opinió de tothom, el Degà creu que 3 seria un nombre adequat. 
Finalment, informa que la comissió de treball es reunirà al mes de setembre i es 
convocarà una Junta de Facultat per aprovar-ho.  

I sense més temes a tractar, el Degà aixeca la sessió a les 11h13 min de la qual, com a 
Secretària, estenc aquesta acta. 

 

La Secretària de la Facultat      Vist i plau 

 

 

 

Marta López Carbonell      El Degà 

 

  


